

Title (en)

METHOD FOR READAPTING DWELLINGS.

Title (de)

VERFAHREN ZUR RENOVIERUNG VON WOHNUNGEN.

Title (fr)

PROCEDE DE READAPTATION D'HABITATS.

Publication

**EP 0397676 A1 19901122 (FR)**

Application

**EP 89900257 A 19881125**

Priority

FR 8716513 A 19871127

Abstract (en)

[origin: WO8904898A1] The present invention relates to a method for readapting dwellings comprising apartments of small or large living surface by uniting in duplex rooms of two superimposed floors, and a construction element for implementing such method. According to the invention, two façade openings, belonging to rooms to be united, are vertically interconnected by a staircase housed in a construction element (19) built in the façade, of which the horizontal cross-section is defined by an outline, polygonal or arc of a circle, exinscribed to the outer section of the staircase cage, which outline is extended, in general by straight lines, up to the extremities of the base, said base having a width corresponding to a modular spacing such that the vertical loads may be reported to the façade posts of the construction.

Abstract (fr)

La présente invention a pour objet un procédé de réadaptation de l'habitat comportant des appartements de faible ou forte surface habitable par réunion en duplex de pièces de deux étages superposés et un élément constructif pour sa mise en oeuvre. Conformément à l'invention on met en intercommunication verticale deux ouvertures en façade, appartenant à des pièces à réunir, par un escalier logé dans un élément constructif (19) rapporté en façade, dont la section horizontale est définie par un tracé, polygone ou arc de cercle, exinscrit à la section extérieure de la cage d'escalier, tracé qui est prolongé, en général par des droites, jusqu'aux extrémités de la base, cette base ayant une largeur correspondant à un écartement modulaire tel que les charges verticales puissent être reportées sur les poteaux de façade de la construction.

IPC 1-7

**E04B 1/34; E04G 23/02**

IPC 8 full level

**E04B 1/34** (2006.01); **E04F 11/02** (2006.01); **E04G 23/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

**E04F 11/02** (2013.01); **E04G 23/02** (2013.01); **E04G 23/0266** (2013.01); **E04B 1/34** (2013.01)

Citation (search report)

See references of WO 8904898A1

Cited by

AT500451A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**WO 8904898 A1 19890601**; AT E90988 T1 19930715; BR 8807816 A 19901127; DE 3882052 D1 19930729; DE 3882052 T2 19931223; EP 0397676 A1 19901122; EP 0397676 B1 19930623; ES 2011716 A6 19900201; FR 2623838 A1 19890602; FR 2623838 B1 19930219; JP H03503073 A 19910711

DOCDB simple family (application)

**FR 8800579 W 19881125**; AT 89900257 T 19881125; BR 8807816 A 19881125; DE 3882052 T 19881125; EP 89900257 A 19881125; ES 8803575 A 19881123; FR 8716513 A 19871127; JP 50035888 A 19881125